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Slovo na tento mesiac 
Akú teplotu má náš duchovný život? 

Naše telo nám avizuje, ţe s ním niečo nie je v poriadku. A vtedy 

siahneme po teplomere. Zistíme, ţe nemáme poţadovanú telesnú teplotu, 

alebo naopak, máme uţ horúčku. Náš duchovný stav sa však takto nejako 

neprejavuje.  

Môţeme si povedať: veď chodím do zhromaţdenia! Otázka je, či 

odchádzaš taký istý, ako si doňho prišiel. Povieš si, veď si čítam Boţie 

slovo! Iste. Ako dovolíš, aby k tebe hovorilo a menilo tvoj ţivot? Povieš 

si: veď sa modlím. Čo znamená tvoja modlitba? Iba odriekanie slov, 

alebo naozaj vedieš so svojím nebeským Otcom dialóg? A čakáš, ţe Pán 

zasiahne do tvojho ţivota, ţe dokonca vypočuje tvoju modlitbu? 

Nepodobáme sa tak trochu (alebo nie iba trochu) tým emauským 

učeníkom? V prítomnosti Pána Jeţiša zaţili, čo zaţívame aj my v 

zhromaţdení: Otváral im Písmo. Ale oni boli príliš zaujatí tragédiou 

Golgoty, ako by mali schopnosť počúvať, čo im to ţivý Pán hovorí. Aţ 

keď zostali sami, keď Jeţiš s nimi nebol, si spätne uvedomili, čo za chybu 

urobili: "Či nehorelo v nás srdce, keď k nám hovoril a vysvetľoval 

Písma?" (L 24,32) Poznali svoju chybu. Neobvinili sa, ţe neporozumeli, 

ale obvinili sa z nedostatku horlivosti.  

Akú máš duchovnú teplotu? Si studený? Si horúci? Alebo - a to je tá 

"zlatá stredná cesta" - si vlaţný? Ani taký ani onaký? Uspokojuješ sa so 

svojimi zvykmi, výkonmi... Ale Jeţiš takým vlaţným hovorí: "Vypľujem 

ťa zo svojich úst!" (Zj 3, 16n)  

Ako vnímajú atmosféru nášho zboru tí, ktorí doňho zavítajú len raz, 

moţno veľmi sporadicky? Vyhodnotia ju ako srdečnú? Plnú tepla 

nevšednej lásky? Záujmu o toho druhého? Alebo si povedia: hlásajú 

Jeţiša, ale veľmi málo ho na nich vidieť? Je čas milosti - je čas moţnosti 

zmeniť našu vlaţnosť na poţadovanú teplotu. Nie znásilňovaním samých 

seba, nie pretvárkou, ale tým, ţe dovolíme, aby aby v nás naozaj víťazila 

láska Boţia, ktorá je rozliata prostredníctvom Ducha Svätého v našich 

srdciach!  

Miroslav Bielik 
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Pašiový sprievod 2014 
     Tohto roku sa košický pašiový sprievod konal uţ po dvadsiaty raz, ako 

v úvodnom slove pred Jakabovým palácom spomenul br. A. Konečný, 

ktorý prispel k jeho vzniku a fungovaniu. Uţ je to dvadsať rokov, čo 

oficiálne vzniklo Ekumenické spoločenstvo cirkví na území mesta 

Košice. Pre mladého človeka dospelosť, pre cirkev ešte detstvo, pre 

niekoho zbytočnosť, pre niekoho radosť zo vzájomnej spolupráce 

a bratstva v Kristu. 

       Kaţdý rok sa na Veľký piatok stretávajú kresťania z rôznych cirkví 

nášho mesta, aby si na niekoľkých zastávkach pri kostoloch v centre 

mesta pripomenuli Jeţišovu cestu na Golgotu. Kaţdý rok počúvajú iné 

texty z Biblie, ktoré hovoria o Jeţišovom utrpení, obeti na kríţi 

a záchrane človeka pred Boţím súdom, alebo ako tento rok úryvky 

z knihy proroka Izaiáša zo Starého zákona, ktoré hovoria o Boţom 

sluţobníkovi, ale jasne nás odkazujú na  Jeţiša Krista: „Úspech bude mať 

môj sluţobník, pozdvihne, vyvýši, zvelebí sa veľmi“ (Iz. 52,13).  
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Kaţdý rok i takto verejne deklarujú, ţe patria k Boţej cirkvi,  ţe chcú 

byť verní a chcú byť počuť v tomto svete, v tomto meste. Ako zdôraznil 

br. Konečný, „dnes je to posolstvo aktuálne v tom, ţe treba vedieť byť tu 

pre druhých, vedieť odpúšťať a odpovedať dobrom na zlo“. To je aj stále 

aktuálny zápas kaţdého z nás. 

     Po minulom roku, keď bolo také zlé počasie, ţe sa vlastne ani 

nepochodovalo, ale takmer všetky príhovory odzneli v evanjelickom 

kostole, nám tentoraz Pán Boh doprial krásny slnečný deň. Mohli sme sa 

preto nerušene tešiť zo zvesti Slova i stretávania s mnohými priateľmi 

z iných cirkví. Potešila aj dosť hojná účasť ľudí z nášho zboru. 

     Na druhú stranu, hoci je Veľký piatok štátnym sviatkom, predsa bolo 

vidieť otvorené obchody, a dokonca sa aj pracovalo, napr. na oprave 

domu pri našej modlitebni. Väčšina ľudí chce mať pokojný deň, ísť do 

prírody, na chatu či k príbuzným, a nie počúvať zvesť o krvi a kríţi, 

hriechu a smrti. Účasť 400-500 ľudí v štvrťmiliónových Košiciach 

predstavuje v lepšom prípade 2 ‰. Priestor na zvestovanie je teda 

široký... 

I.+H. Ţeţulovci  
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Evička a Lucia Mišákove  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

S Evičkou sme malou 2-člennou rodinkou, no plne závislou na Bohu. 

Bývame na sídlisku Nad jazerom, ale nie vţdy to takto bolo. Vyrastala 

som vo východnejšom kúte Slovenska – dedinka pri hranici s Ukrajinou. 

Evička je Košičanka . Chvíľu sme síce bývali v Michalovciach, kde 

sme sa s manţelom spoznali, ale neskôr sme sa posunuli o pár km ďalej 

od svojich rodičov.  

Môj ţivot s Bohom začal, keď som bola teenagerka. K Bohu ma moji 

rodičia tradične viedli od malička, vychovávaná som bola v katolíckej 

rodine. V kútiku duše som vţdy túţila mať blízky vzťah s Jeţišom 

a pravdu povediac som sa aj bála, čo bude so mnou, keď zomriem, či mi 

nestojí za to, ţiť tak, aby som raz nemusela trpieť. 

Dnes však chápem veci inak a som Bohu neskutočne vďačná, ţe si ma 

pred 19 rokmi našiel (dnes uţ mám 35  ). Boli sme s rodičmi na svadbe, 

kde sa ţenil môj bratranec (dnes je kazateľom v Apoštolskej cirkvi vo 

Zvolene). Tá svadba bola iná, tí ľudia, ktorí tam boli, boli iní (mládeţníci 

z AC v Košiciach). A mňa fascinovalo, aký vzťah dokázali mať s Bohom, 

ako o ňom hovorili, ako bol súčasťou ich ţivota, ako sa vedeli spoľahnúť 

na Boha v kaţdej situácii. Moja túţba sa stupňovala a hľadala som 

moţnosti, ako sa s nimi stretávať, počúvať o Bohu, o Jeţišovi o zmysle 
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ţivota. Tak sa začala moja nádherná cesta za Ním. Absolvovala som 

niekoľko výletov a na jednom z nich som uverila. S odhodlaním som 

hľadala moţnosti, ako byť s ľuďmi, ktorí vnímajú ţivot rovnako ako ja ... 

a Boh mi ich dal. Mládeţníci v CB v Michalovciach. Počas strednej školy 

sme sa stretávali v modlitebni a pre mňa to boli základy viery. Keď som 

končila strednú školu, nemusela som sa dlho rozhodovať, kam pôjdem 

študovať na vysokú školu a či vôbec ... jediná prihláška do Košíc a vzali 

ma. Ten čas na vysokej, bol pre mňa najkrajšie stráveným časom, a to nie 

kvôli hýrivému internátnemu ţivotu, kde študenti dokáţu vyskúšať 

čokoľvek a kedykoľvek. Ja som svoj čas trávila na mládeţi, na 

bohosluţbách, na skupinkách (kde som spoznala nových mladých 

kresťanov a stretávala so známymi - CB-čkármi z Michaloviec) a na 

ranných modlitbách. Ako sa vraví, „Košice mi prirástli k srdcu“ a ja som 

veľmi chcela zostať v Košiciach aj po skončení školy, nuţ musela som 

chvíľu počkať. Ale všetko zlé je na niečo dobré. Zblíţila som sa s mojím 

uţ teraz exmanţelom a vzali sme sa. Moje predstavy o kresťanskom 

ţivote sa napĺňali, pretoţe najviac zo všetkého som chcela mať za 

manţela KRESŤANA. Narodilo sa nám naše slniečko – Evička, ktorej 

úprimná detská láska ma napĺňa, no dávam si pozor, aby som znova 

nepovýšila svoju lásku k dcére nad lásku k Bohu tak, ako sa to stalo 

v manţelstve. Lásku k manţelovi som povýšila nad tú, ktorá je prvoradá, 

nad lásku k Bohu. Po niekoľkoročnom manţelstve sme sa s manţelom 

rozviedli. Bol to ťaţký boj, plný sĺz a sklamaní. Veľkou oporou 

a svetlom, nám bol kazateľ (Pavol Halţa), som mu za to neskutočne 

vďačná. Našla som silu v Bohu ísť ďalej, aj keď to bolo ťaţké vnútorne 

sa zmieriť s tým, ţe práve moje manţelstvo zlyhalo a ja som tomu 

nedokázala zabrániť. Môj zmysel ţivota bol však iný a nikdy som 

nepochybovala o tom, ţe mi Boh nenaloţí viac, ako som schopná uniesť. 

Teraz sme s Evičkou samé dve, máme kde bývať, mám prácu a Evička 

chodí do školy. Beţný stereotyp, za ktorý som Bohu vďačná a predsa je 

kaţdý deň iný a ja si uvedomujem, ţe svoj ţivot ţijem z vďačnosti 

k Bohu, pretoţe ON bol ochotný za mňa zomrieť a mojou túţbou je, aby 

aj Evička odovzdala svoj ţivot Bohu.  

                 Lucia 
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Kostnické jisky (evangelický týdeník č. 11-12/2014) 

Proč církev vymírá? 
„Sociologické výzkumy totiž naznačují, že prosperita církví do 

značné míry závisí na míře jejich ortodoxie a úpadek liberálních 

církví s masovým členstvím souvisí právě se snahou o modernizaci 

učení, díky němuž církevní učení ztrácí svoji nadčasovou platnost.“ 

Příčinou vymírání církve je tedy liberální teologie a snaha 

přizpůsobovat se světu. Vědecká pracovnice Sociologického ústavu 

PhDr. Dana Hamplová, Ph.D. napsala v článku „Česká církev ve světle 

sociologických výzkumů“ tato slova: „Lze očekávat, ţe velké lidové 

církve, mezi které se zahrnuje Římskokatolická církev, Církev 

československá husitská a Českobratrská církev evangelická, zaţijí další 

pokles členské základny, i kdyţ v případě římských katolíků lze očekávat 

pokles niţší neţ ve zbylých dvou církvích. Tento odhad vychází ze dvou 

skutečností: věkové struktury členské základny (členové těchto církví 

jsou spíše vyššího věku) a liberální orientace CČSH a ČCE. 

Sociologické výzkumy totiţ naznačují, ţe prosperita církví do značné 

míry závisí na míře jejich ortodoxie a úpadek liberálních církví s 

masovým členstvím souvisí právě se snahou o modernizaci učení, díky 

němuţ církevní učení ztrácí svoji nadčasovou platnost.“ Článek byl 

zveřejněn v časopise Český bratr 3/2013. Kaţdý, kdo miluje Krista a 

upřímně ho následuje, touţí po tom, aby Kristova církev na zemi rostla a 

s kaţdým dnem se hlásili ke Kristu noví učedníci. Naším vzorem je 

apoštol Pavel. Své úsilí splnit svěřený úkol vyjádřil slovy: „Jsem 

svoboden ode všech, ale učinil jsem se otrokem všech, abych mnohé 

získal… Všem jsem se sta vším, abych získal aspoň některé.“ 1 K 9,19-22. 

Proto s velikou obětavostí zvěstoval Kristovo evangelium všude, kam 

přišel, a volal lidi k rozhodnutí pro následování Pána Jeţíše. Z těch, kteří 

se rozhodli, vytvářel pak křesťanské sbory. Co máme dělat, abychom 

zůstali ţivou a rostoucí Kristovou církví v současném světě plném 

pokušení? 
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Pán Jeţíš je nám křesťanům skvělým příkladem. Satan na něj zaútočil 

ihned na počátku jeho veřejné činnosti. Všechny tři útoky byly velice 

provokační a byly zaměřeny na to, aby Pán Jeţíš nerespektoval Boţí 

slovo. Proto byla obrana proti pokušiteli postavena na citování psaného 

Boţího slova. Na všechna pokušení odpověděl slovy „Je psáno“, a pak 

citoval Boţí slovo. Psané Boží slovo má velikou autoritu a satan musí 

autoritu Božího slova respektovat. Když křesťan odpovídá na 

satanské pokušení Božím slovem, pokušení ztrácí svou moc. To je 

cesta k vítězství nad pokušitelem v celých dějinách. Přestane-li 

křesťan respektovat autoritu Božího slova, pak veškeré zlo má 

otevřené dveře do jeho života. Satan začne ničit jeho osobní vztah s 

Bohem, pak jeho osobní duchovní život, potom jeho vztahy v rodině, 

na pracovišti a vede člověka na scestí i do vnitřního zoufalství a 

beznaděje. 

V Kostnických jiskrách z 13.února 2013 je článek „Církev je v krizi“. 

Čteme v něm slova: 

„Nejhlubším důvodem krize církve je krize kázání, které se nesetkává s 

důvěrou, protože 

nechává za sebou cítit instituci místo bratrského společenství a 

přítomnosti Krista samého.“ Prof. Dr. Eta Linnemannová, která 

vyučovala rovněţ liberální teologii, ve své kníţce „Originál nebo 

padělek“, kterou napsala po svém pokání a návratu k víře v Boţí slovo, 

ve druhé kapitole konstatuje: „Rozum je nadřazován Písmu svatému. 

Rozum rozhoduje, co je v Písmu pravda a skutečnost, co je jisté, 

pravděpodobné, málo pravděpodobné nebo se vůbec nestalo. Rozum 

rozhoduje, zda se máme dívat na Boha jako na jednající a hovořící 

subjekt, nebo máme-li co do činění jen s lidskými představami a pojmy 

Boha. Základem způsobu práce historicko-kritické metody je řada 

předsudků, které samy nejsou výsledkem vědeckého zkoumání, ale 

dogmaty, články víry, jejichž podkladem je absolutizace lidského 

rozumu jako kontrolního orgánu.“ Proto se rozhodla historicko- 

kritickou teologii odmítnout a důvěřovat cele Božímu slovu. Vyjádřila to 

těmito slovy: „Moje NE historicko- kritické teologii vychází z mého 
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 ANO našemu obdivuhodnému Pánu a Spasiteli Ježíši Kristu a 

slavnému vykoupení, které i za mne dovršil na Golgotě.“ Ve své knížce 

rovněž vyznává: „Náhle mi bylo jasné, že jsem byla pro své studenty 

slepým vůdcem, a činila jsem za to pokání.“ „Jasně jsem ve svém srdci  

poznala, a to nikoli prostřednictvím lidských řečí, nýbrž svědectvím 

Ducha svatého, že můj zvrácený život byl hříchem, a jsem ráda a 

vděčná, že mi tato vina byla odpuštěna, protože Ježíš ji vynesl na kříž. 

Proto říkám NE historicko- kritické teologii… Nezvratně považuji za 

odpad vše, co jsem učila a napsala předtím, než jsem Ježíši odevzdala 

svůj život.“ Kéţ by toto přivedlo učitele teologie i všechny kazatele k 

rozhodnutí podřídit svůj ţivot autoritě Boţího slova a následovat Pána 

Jeţíše Krista s dětinskou důvěrou, a pak zvěstovat jeho slovo s 

apoštolskou horlivostí a věrností. 

 

St. Kaczmarczyk 

red. zkráceno 

 

 

450 rokov od smrti Jána Kalvína 
 

27.mája tohto roku uplynulo 450 rokov od smrti tohto významného 

francúzskeho predstaviteľa. Bol pôvodne katolík, študoval teológiu, 

filozofiu a právo na univerzitách v Paríţi, Oxforde a v Bourges. K 

protestantizmu pristúpil po zrelej úvahe r. 1533 a svoju náboţenskú 

premenu dlho utajoval. Nadchla ho jasnosť a prísnosť reformácie. Jeho 

hlavné dielo sa nazýva Institutio christiane religionis. Centrom jeho 

reformačných myšlienok bola Ţeneva. Kalvín presadil prísnu formu 

reformácie, ktorá sa opierala o myšlienku predestinácie. (Boţieho 

predurčenia pre človeka).  Upravil aj štruktúru bohosluţby. Mala 

pozostávať z kázne, modlitby a spevu ţalmov. Dbal na prísnu morálku a 

dodrţiavanie Písma v ţivote. Odmietol svetskú kultúru.  

 

(Wikipédia, krátené)  
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Staršovstvo informuje 
. . 

 Zborový výlet sa uskutoční 27.-29.6. v ŠP v Kysaku. Záujemcovia 

nech sa zaregistrujú na zborovej webstránke. Nedeľné zhromaţ-

denie sa v nedeľu 29.6. uskutoční v Kysaku, v Košiciach boho-

sluţby nebudú. 

 Bolo objednaných 50 ks stoličiek do modlitebne, aby sa mohli 

dokončiť plánované úpravy hlavnej sály. 

 Br. kazateľ bude čerpať dovolenku 30.5.-4.6. 

 Staršovstvo poverilo br. kazateľa vypracovaním teologického roz-

boru genderovej teológie a postavenia ţien v cirkvi, keďţe tieto 

otázky začínajú vytvárať určité napätie v rámci CB. 

 

   Zapísal Ivan Ţeţula 
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Organizačné informácie 
 
Pravidelné stretnutia: 
 

 Nedeľné zhromaždenie: o 10.00 hod. v modlitebni.    

 Biblické hodiny: v stredu o 18:00 hod. v modlitebni.  

 Program pre deti: malá a veľká besiedka: počas nedeľného 

zhromaždenia. 

 Dorast: v nedeľu o 16:00 hod. v modlitebni 

 Skupinka: u sestry Mišákovej o 17:30 hod  

 
 
Kazateľ je k dispozícii k pastoračným rozhovorom v každom čase. 

 
Kontakty: 
Kancelária zboru: 055/622 5424; kazateľ Rastislav Betina 0905 347 550 

 

Ďakujeme za podporu práce zboru, jednotlivých zborových činností a aktivít 
vaším finančným darom na účet: 

           4350129742/3100 - pre investičnú výstavbu Bardejovská 

           5023022870/0900 - zabezpečenie každodenného chodu zboru 

  

Služba pri ozvučení: Ján Havrila 

Služba prekladu kázne: Daniel Liška 

Modlitebné podnety: 

 Za brata kazateľa a jeho rodinu 
 Za všetky stretnutia v zbore, za ich duchovný úžitok  

 Za duchovnú jednotu zboru 
 Za evanjelizačnú a svedeckú službu  

 Za misiu doma a v zahraničí 
 Za rodiny za výchovu deti v duchu evanjelia 

 
 
 
 

tel:5023022870
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Program na mesiac jún 2014 
 
 

1.6. Ne 
10:00 Zhromaždenie /br. Miroslav Bielik / 
16:00 Dorast 

   

4.6. St 18:00 Biblická hodina / kaz. Rastislav Betina / 

6.6. Pi 17:30 Skupinka 

8.6. Ne 
10:00 Zhromaždenie / kaz. Rastislav Betina / 
16:00 Dorast 

   

11.6. St 18:00 Biblická hodina / kaz. Rastislav Betina / 

15.6. Ne 
10:00 Zhromaždenie /kaz. Ervin Mittelman / 
16:00 Dorast 

   

18.6. St 18:00 Biblická hodina / kaz. Rastislav Betina / 

20.6. Pi 17:30 Skupinka 

22.6. Ne 
10:00 Zhromaždenie /br. Miroslav Bielik / 
16:00 Dorast 

   

25.6. St 18:00 Biblická hodina / kaz. Rastislav Betina / 

27.6. Pi 17:30 Skupinka 

29.6. Ne 
10:00 Zhromaždenie V Kysaku – Škola v prírode  
16:00 Dorast 

Zmena programu vyhradená. 
 
 
 
 
 

 
Zborové listy vydáva Zbor Cirkvi bratskej, Kováčska 31, Košice. 

Len pre vnútornú potrebu. 
Uzávierka nasledujúceho čísla je v nedeľu 22.6.2014. 

Za príspevky vopred ďakujeme. 
Redakcia: M. Bielik, I. Žežula,  
Jazyková korektúra: M. Bielik,  
Grafická úprava: M. Petrejčík 
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